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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Az ukrán gabonára vonatkozó behozatali tilalom 
meghosszabbításának részleteit megosztaná velünk?" 

        



Tisztelt Miniszter Úr! 

Az orosz-ukrán háború miatt Bulgáriát, Magyarországot, Lengyelországot, Romániát és 
Szlovákiát ellepte az Ukrajnából érkező ellenőrizetlen és silány minőségű gabona. 2023. 
szeptember 15-én lejárt az Ukrajnából származó mezőgazdasági termékekre vonatkozó uniós 
behozatalt korlátozó intézkedés, amelyet Brüsszel nem hosszabbított meg. 

Amíg Brüsszel a férfiak szülési szokásaival van elfoglalva, addig nem hallgatja meg a közép 
és kelet- európai gazdálkodók segítségkérését. Ha az olcsó és ellenőrízetlen ukrán gabona 
elárasztja az öt éríntett szomszédos ország piacát a mezőgazdaság stabilitását felborítja és piaci 
zavarokat idéz elő. Az ukrán dömping következtében olyan alacsony szintre kerülhetnek a 
termények árai, amely mellett veszteséges a termelésük. Ezzel megkárosítja a gazdákat és a 
piac összeomlásához vezethet. Bízok benne, hogy mielőbb sikerül európai szintű megoldást 
találni, mert az nem európai szolidaritás, hogy kizárólag az Ukrajnával határos országok 
mezőgazdaságát teszik tönkre. Nagy István miniszter úr szavaival élve: ,,Ha az európai unió 
nem hajlandó a közös együttműködésre, akkor nemzeti érdekeinket nekünk kell 
megvédenünk!" 

Gazdálkodóként szívem ügye a magyar agrárium sorsra! A magyar gazdák érdekeit minden 
lehetséges eszközzel meg kell és meg fogjuk védeni! Üdvözlöm a magyar kormány döntését, 
hogy - akárcsak Lengyelország és Szlovákia - nemzeti hatáskörben továbbra is fenntartja az 
ukrán gabonára vonatkozó behozatali tilalmat. 

Tisztelt Miniszter Úr! Az elhangzottakkal kapcsolatban kérdezem: 

Az ukrán gabonára vonatkozó behozatali tilalom meghosszabbításának részleteit megosztaná 
velünk? 

Várom megtisztelő válaszát! 

Budapest, 2023. szeptember 22. 
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